
RADA GMINY
w DaszynJe

PROTOKOL NrXXVHI/2016
z obrad XXVIII sesji Rady Gminy w Daszynie

odbytych w dniu 25 maja 2016r.

A<L1
Przewodniczajcy Rady -Marek ChwiaJkowski otworzyl obrady XXVUI sesji Rady Gminy

w Daszynie.
PowitaJ: przybyiycn na obrady sesji: radnyck, sortysow, Wojta -Zbigniewa Wojter?
Skarbnika Gminy-Danut? Kaczmarek, Sekretarza Gminy-Mariusza Gralewskiego

Przewodniczacy stwierdziJ, ze sesja jest prawomocBa do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 12 radnych tj.80% ustawowego skladu Rady. Nieobecni: LZawadzka i
MJBawej i LKaczmarek.

Ad. 2
Przewodniczacry poinforrnowal, ze porza_dek obrad zostaje poszerzony o uchwal? w sprawie
Zmiany tresci zaJ^cznika do uchwafy JOT XXVH/129/2016 Rady Gminy w Daszynie z dnia 27
kwietnia 2016 roku w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Daszyna na
Iata2016-2Q21.
Porzajdek po zmianach. przyj^to jednoglosnie:

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj?cie porzajdku obrad.
3. Zapytanja o wolne wnioski,
4. Sprawozdanie z dzialalnosci mi^dzysesyjnej Wojta Gminy Daszyna.
5. Sprawozdanie z dziatalnosci mi^dzysesyjnej komisji stafych Rady Gminy w Daszynie.
6. Podj?cie uchwafy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna

nalata 2016-2030.
7. Podj^cie uchwafy w sprawie zrnian w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok.
8. Podj^cie uchwafy w sprawie przystapienia do sporzadzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego dzialki nr ewid. 160 w obr?bie Ogrodzona
9. Podj?cie uchwafy w sprawie przyj^cia ,,Oceny zasobow pomocy spolecznej" Gminy

Daszyna za rok 2015.
10. Podjecie uchwafy w sprawie zmiany tresci zaJacznika do uchwaly nr XXVH/129/2016

Rady Gminy w Daszynie z dnia 27 kwietnia 2016 roku w sprawie zatwierdzenia Pianu
Rozwoju Lokalnego Gminy Daszyna na lata 2016-2021.

11. Odpowiedzi na zapytania i wolne wniosM.
12. Przyj§cie protokolu z ostatniej sesji.
13. Sprawy rozne.
14. ZakonCzenie obrad.

Ad,3
Z^oszono nast§puja_ce zapytania i wolne wnioski:
Radny T.Dymny : W centrum Daszyny mieszka mezczyzna w okropnych warunkach.
Dlaczego nikt si? nie interesuje tym czlowiekiem? Prosz?, aby wojt zajal si? tym tematem.
Radny M.Pokorski: Jak wygla_da sprawa naruszenia granic dzialki gminnej przez Firm?
Romex. Czy sprawa zostala wyjasniona i wyciajjniete odpowiednie konsekwencje.
Radnv KDabrowski: Brak jest w BIP-ie publikacji opinii RIO w sprawie mozliwosci
sfinansowania deficytu budzetowego oraz prawidlowosci planowanej kwoty dlugu Gminy
Daszyna,
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Komisja Rewizyjna wystapila o przygotowanie opinii prawnej na temat naliczania podatfcu od
zwirowni Kiedy be^dzie gotowa opinia, aby moc dalej procedowac.
Soltys E-Zurawicz: Kiedy bed% wykaszane pobocza drog grriinnych?.
Na obrady sesji przybyli radni :I.Zawadzka i MJBawej. Obecnych 14 radnych,

Ad.4
Wojt Gminy przedstawil sprawozdanie z dziatalnosci miedzysesyjnej stanowiape zalapznik
do protofcotu.

Ad.5
Radnv H-Dabrowski zlozony zostal wniosek do PROW-u o dofinansowanie przebudowy
drog. Na jakie drogi jest ten wniosek? W budzecie pojawiaja^ si§ nie spojne zapisy.
Prosz? o przyblizenie tematu przygotowywanego wniosku o dofinansowanie do Ministerstwa
Sportu na boiska w Mazewie i Daszyirie .
Wojt odpowiedzia}, ze do PROW-u. zfozono wniosek na drogi Nr 20 Mazew Kolonia-
Zieleniew, Nr 3-Lubno-Mazew i Nr3 Mazew. Pozostale drogi wpisane do budzetu zgtoszono
W raffiacfi pmgraffitl T-ENT. Sj| td drogi; SzaffidW-Jabl'Oniia-Kfpele '̂iCe-Sigdlec,
Ogrodzona-Lubno oraz droga Upale, na ktora_ wnioskuje gmina do FOGR. Wymienione drogi
ŝ . wpisane w badzecie gminy. Jezeli chodzi o wniosek do Ministerstwa Sportu i Tuiystyki to
gmina ma dokument przyznaja^cy srodki w fcwocie 650.000 zf z Urzedu Marszatkowskiego na
infrastruktur^ sportow^. przy szkole w Daszynie i Mazewie. Dlatego jest taki zapis w WPF-ie.
Konkretne zapisy w budiecie pojawi% si? po podpisaniu umowy z Ministerstwem. Obecny
dokument pozwala na wpisanie srodkow do VvTF-u
Radny H.Dabrowski zapytai czy o tych drogach radni rozmawiali na poprzedniej sesji.
Czy s .̂ to drogi, ktore maj^ bye wykonany wraz ze skrzyzowaniami z drogg. powiatowa_?
Sekretarz powiedzial, ze aby w ramach PROW-u uzyskac wyzsza^ punktacj? gmina musiala
podj^-6 wspoIpraGe z inna_ jednostk% Skrzyzowaniaj na ktore sa_ podpisane porozumienia Jacza
si§ z tymi drogami.
Soltys D.Kaczarek stwierdzil, ze uj^to do asfaltowania drog? do Pana Karolaka w
Krezelewicach, a s .̂ drogi bardziej zniszczone, gdzie jest wi^ksze nasilenie ruchu, Na
przyklad droga od Nowej Zelaznej do Kutna lub droga Rzedkow-Ogrodzona do drogi
krajowej .
Wojt powiedziat ze jezeli gmina otrzyma dofinansowanie to droga Rz^dkow-Orodzona
b^dzie modernizowana.

A<L5
Komisja Rozwoju Spoleczno-Gospodarczego przedstawila protokot z posiedzenia odbytego w
dniu 6 maja 2016 r. z tematem: Ocena i stan ogniw fotowoltaicznych na terenie Gminy
Daszyna.
Radnv TJDymnv stwierdzi, ze z odczytanego protokotu wynika, ze Frrma wykonala wymiatxe,
ale niewiadomo konkretnie czego i ile.
Radny J.Kinski wyjasnii, ze Firma, ktora zakladaia lamy w ramach gwarancji dokonala
wyffiiany cz$§ci aktfnltilatdrdw. NatOnliast FiilHa GODLES dokoMlfi pdffiiafu jako^cl
wymienionych akumulatorkow.
Radnv T.Dymny zapytaf ile gmin? kosztowalo zlecenie dla Firmy GODLES?
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Wort powiedziai, ze pod koniec okresu gwarancyjnego gmina zgiosiia wykonawcy usterki w
jftrakcjonowaniu oswietlenia ulicznego .Firma przysMa protokoi z przegjajdu, z ktorego
wynika, ze dokonaia przegladu 63 lamp na 150. Z czego w cz?sci lamp dokonaia wymiany
zuzytych akumulatorow. Gmina oezekuje od ferny w ramach gwarancji dokonania przegladn
wszystkich lamp i wymiany akumulatorow w 12 uszkodzonych lampach. W umowie byi
zapis o dokonaniu przegladu wszystkich lamp przed upfywem okresu gwarancji na co 53.
stogowne pfofoMty.
Radny T.Dvmnv stwierdzii, ze gwarancja zakonczyia si? w 2015 rok wi?c jak wojt chce teraz
egzekwowac zapisy gwarancji
Wojt powiedziai, ze zastrzezenia zostafy zgJoszone przed uprywem gwarancji i trwa
procedowanie . Okres gwarancji zakonczy si§ jak zostanie podpisany protokoi, ze nie
wnosimy zastrzezen co do ich fxmfccjonowania.
Radny J.Kinski poruszyl sprawe. przegla^du gwarancyjnego kolektorow sionecznycfa
grzeja_cych wod§. Przegl^d i wymiana glikoltumiary bye wykonany na koszt finny
w ramach gwarancji. Czy jest cos robione w tym kierunku? Okres gwarancji zbliza si?
do konca.
Wojt powi^dziaJ-y; ze w przypadku solarow sytuacja jest o tyle gorsza,. ze ulegla likwidaeji
Firma SOLVER. Wszelkie naprawy wykonuje gmina w ramach funduszu
ubezpieczeniowego. Przed upiyweni gwarancji trzeba b?dzie wszcza_c procedur?.
Softys K.Gasiorowicz powiedziai, ze ofcres gwarancyjny nie bedzie obejmowai urzadzen,
ktore w ciqgu 18 m-cy nie miary wymienionej anody.
RadnyXDymny powiedzial, ze na chwil? obecna, solary s^_ wlasnosciq, gminy i mieszkancy
nie powinni placic za napraw bo nie sa_ wlascicielami, instalacji.
Zaproponowal, aby Komisja Rozv^roju Spoteczno-Gospodarczego sprawdzila tresc umowy
z SOLVEREM pod katem gwarancji i obowiajzkowych przeglajdow.

Komisja Re\vizyjna odcz^^tala protokoi z dnia 6 listopada 2015 r. w sprawie kontroli
finansowania Przedsi?biorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o.
Radnv T.Dymny stwierdzii, ze po wysiuchaniu protokoiu jest obszemy temat do dyskusji.
Zwrocii si? do radnych poprzedniej kadencji. Co mysla^ na temat tego, ze przegiosowali
uchwai? o odkupieniu udziaiow w spoice, a wojt me odkupii.
Wojt powiedziai, ze zbycie cz?sci udziaiow spoiki na rzecz stowarzyszen byio podyfctowane
wzgl?dami ekonomicznymi. Gmina majac pelny pakiet udziaiow byia by traktowana jako
duze pfzedsi?bi6fstw6. Dla takich pfzedsi?biorstw poirioc publiczria nloze bye udzielona w
granicach 20-30% wartosci zadania. Male przedsi?biorstwa moga_ uzyskac dofinansowanie
80% i wi?cej. Zdaniem wojta udziaiy naleza_ce do stowarzyszen nie stanowiq. o naruszenia
wtasnosci gminy poniewaz s .̂ to podmioty publiczne.
Spolka realizuje zadania, ktore nalezg. do kompetencji gminy, a spoika je wykonuje za gmin?.
Moze bye dyskusyjna kwestia wysokosci gratyfikacji dla spoiki, ale co do podziafa udziaiow
przewaza tu zdrowy ro2S .̂dek. Gmina b§d^c wiejkszosciowym udzialowcem uzyskaia by
mniejsze dofinansowanie do inwestycji.
Radny T.Dymny stwierdzii, ze przy obecnej sytuacji finansowej gminy, spoika nie jest
zadnym koiem ratunkowym. Mieszkancy nie powinni dalej ryzykowac., ze spoika trafi w
niepowoiane r?ce, Zwiaszcza w sytuaeji,- gdy w skiad rady nadzorezej wchodz^ osoby nikomu
nie znane i decyduja^ o tym co dzieje si? w spoice. Rada powinna wypowiedziec si? czy nadal
ma to tak wygl^dac. Uchwala o odkupieniu udziaiow czeka na wykonanie.
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Radny JJCinski powiedzial, ze spc&a byla utworzona w zwiajdcu z gazyfikacjX gminy.
Rozwazano czy ma to bye spolka z o.o. czy jednostka budzetowa. Radny osobiscie by! za
utworzeniem jednostki budzetowej gminy, co dawalo inozliwosc kontrolowanie gospodarki
finansowej . Zdecydowano inaczej. Jezeli chodzi o udziaiy zbyte na rzecz Stowarzyszen to
radny jest spokojny. Problem moze pojawic si? gdyby stowarzyszenia sprzedaly swoje
udziaiy iirtiemu podmiotowi.
Na Staple twofzenla SpdlM bylo poWledziane, ze gmina nie ffioze pfowadzic dystrybucjl gazu
i musi utworzyc spolk?. Teraz okazuje si?, ze gmina moze zajmowac si? dystrybucja_. Radny
zaproponowal, aby przyjrzec si? celowosci funkcjonowania spolfci do konca tego roku i
podja_c decyzje czy przeksztaicic w jednostk? budzetowa^ co zmniejszy koszty. Gmina placi
spoJce znaczne piemaxLze, a spolka od dwoch lat wykazuje minusowy wynik finansowy, a
radni nie maj^. moziiwosci zapoznania si? z gospodark .̂ finansowa_ spolki..
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze gmina placi okolo 350.000 zi rocznie spoice za
sporzajdzenie listy ptac dla poftora etatu, wyslanie Mlku listow z upomnieniami. Reszta
kosztow obsiugi sieci wodoci^gowej ponosi gmina. Czy jest w tym jakas logika ekonomiczna,
W biezacym budzecie jest zaplanowane 470.000 zt na obsiug? spoiki. Nasuwa si? pytanie za
GO gmina plaei tafc dxize pienia_dze< Jest to wydatkowanie sporyeh pieni?d2y bez tnozliwosci
kontroli.
Sekretarz zaprzeczyt aby w budzecie gminy byfa zaplanowana kwota wskazana przez radnego
na spolk?.
Radny H.DabrowsM przytoczyl zapis z budzetu gmin rozdzial 40004- kwota 427.048 z! na
dystrybucje gazu
Sekretarz powiedzial., ze to wydatki na rzecz GazSystem-u i innyoh podmiotow zajmujg.cych
si? dystrybucja_ gazu. Nie sa_ to pieniajdze na spolk?.
Radny HLDabrowski stwierdzil, ze nalezy szczegolowo sprawdzic i wyjasnic jak wyglajda
sprawa zarz^dzania gazem, kto i za co odpowiada i pobiera pienia_dze.
Na najblizsz^. sesje przygotuje wniosek o zlecenie Komisji Rewizyjnej tego tematu.
Radny T.Dymny powiedziai, ze rada musi powaznie przedyskutowac co dalej ze spoik .̂.
W jakiej formie ma funkcjonowac, aby byla nad nig. kontrola.
Wojt powiedzial, ze spolka nie ma maja_tku .Udziaiy sa_ po to aby spolka funkcjonowala w
obrocie prawnym. Udziaiy sa_ tak zrobione aby nie bylo problemow z pomoca^ publiczna_
Przy kazd3on projekcie unijnym wyst?puje pomoc publiczna. Gmina posiadajac pakiet
wi?ksz6sciowy staje si? duzyrri pfzedsi?bi6fstwem, a co za tyni idzie otfzyinuje duzo nizsza
pomoc publiczn% Udziaiy zbyte stowarzyszeniom s^.bezpieczne bo w posiadaniu podmiotu
publicznego . Nawet gdyby doszlo do zbycia tych udzialow to nie maja_ one wi?kszego
wartosci poniewaz spolka nie posiada majajtku.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze w takiej syruacji jest to spolka fikcyjna skoro nie posiada
majatku,
Wojt odpowiedzial, ze utworzenie spolki nie jest uwarunkowane posiadaniem majatku. Jak
pojawia si? majatek dochodzi odpowiedzialnosc .

Przewodniczajcy poprosil Komisje Socjalno Bytowa o przedstawienie protokolu.
Komisja przedstawila protokol z dnia 4 lutego 2016 r. z tematem: Dzialalnosc Gminnej
Bibiioteki w Daszynie z Filia. w Mazewie



- 5 -
Ad-6

Skarbnik Grainy przedstawiia objasnienia do udhwat? Nr XXVTJI/137/2016 w sprawie
zmiany Wieloletaiej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Radny T.Dymny poprosil wojta o szczegolowe omowienie roku 2016 doiyczajcego
zwiejcszenia wydatkow majatkowych.
Wojt powiedziat, ze zwiejkszenie o 60.000 zi nazadanie JJateligentne sieci " zwiajzane jest
z budow^ elekffoeieplowni, z fotowoltaik^, btidow^. psetwdffil psez SNS FOODS.
Radnv T.Dymny stwierdzil,, ze s .̂ to zbyt lakoniczne wyjasnienia. Zarzucii wqjtowi, ze
zadluzenie gminy wynosi 18.000.000 zt, a on nadal ciagnie temat elektrocieplowni.
Radny poprosii o podawanie szczegoiy ile na ktore inwestycje.
Wojt powiedziat ze \vydatki zwiazane z elektrocieplownia ok. 400.000 zt. Na ogniwa
fotowoltaiczne 20.000 zt. Jest to zwiazane z zawarciem umowy z zaktadem energetycznym na
wtapzenie do sieci zainstalowanych paneli. Kwota 303.516,17 wydatki zwiazane z
kontynuacja podlapzenia indywidualnych odbiorcow. Uzbrojenie terenow inwestycyjnych
chodzi o przeniesienie srodkow do innej grupy przedsi§wzi§6. Rozstrzygni^ry zostat przetarg
na wykonanie zjazdu i xitwardzenie terenu. Podpisano juz uraow§ z wykonawc%
Zwi^kszerde wydatkow na infrastrufctate. sportow^,. Dotyczy to realizacji boisfc w Daszynie i
Mazewie oraz zakonczenia wykonania wentylacji hali sportowej w Daszynie.
Rewitalizacja parku w Daszynie wyzerowanie .Turystyka i ochrona dziedzictwa kulturowego
330.136,48 zt wydatek zwi^zany z przygotowywanyra wnioskiem na dofinansowanie
adaptacji budynku po gminie w Mazewie na baz§ turystycznq. oraz bibliotek?. Rozwqj
transportu -zmniejszenie srodkow z uwagi na nie zakwaliflkowanie sie, gminy Daszyna w
konkursie. Przebudowa lokalnycfi drog-zmniejszenie o 161.045,35 zt poniewaz cz^sc zadania
powrocito do zadania uzbrojenie terenow inwestycyjnych. Chodzi o zjazd z drogi krajowej.
Dzierzawa gnmtu zwiqzanego z budowg. elektrocieplowni w Daszynie. Chodzi o przeniesienie
wykupu gruntu planowanego w 2021 roku na rok 2016. Po analizie budzetu okazalo si§, ze
jest mozliwosci zaciagni^cia fcredytu dlugoterminowego na wykup sprzedazy zwrotnej.
Koszty obslugi kredytu b§da_ mniejsze niz piacenie czynszu dzierzawnego. Zakup samochodu
dla policji. Policja wystapita z pismem o dofinansowanie zakupu nowego samochodu dla
policji poniewaz poprzedni ulegt zniszczeniu w wyniku wypadku jaki mial miejsce zim%
Radny T.Dymny zapytat na jakie konfcretne wydatki potrzebna jest fcwota 40.000 zl dla
zadania ^Inteligentne sieci "
Wojt powiedziat, ze s^ to koszty dokurrientacji. Doflnansowariie ze srrony niernieckiej zbliza
si§ do finatu. Natomiast dofinansowanie po stronie polskiej jest wtrakcie procedowania.
Radnv T.Dymny zapytal kto konkretnie b^dzie podlapzany do gazu.
Wojt odpowiedziat, ze s .̂ to osoby indywidualne, ktore podpisatyjuz umowy oraz Bank
Spoldzielczy w Witoni, ktory dokonat juz cz§sciowej wptary. Jest to zadanie uzupetnione o te
wartosci.
Radny T.Dyny stwierdzil, ze dtug gminy z 13.000.000 zl zwi^kszy si? do 18.000.000 zl
poniewaz sprzedaz zwrotna nie byla uznawana jako dtug.
Skarbnik Gminy stwierdzila, ze wczesniej wedtug radnego Dyrnnego dtug gminy wynosit
20.000.000 zt. Teraz be/izie mogl przedstawiac doktadna^ kwot? zadtuzenia zapisan .̂ w
budzecie w wysokosci 18,000, 000 zt
Radnv T.Dymny przedstawil dane doryczajce sprzedazy zwrotnej.
Gmina otrzymala netto 3713.802 zt .Zapytat ile gmina musi oddac w formie wykupu? Czy
gmina ponosi jakies dodatkowe koszty zwiazane z wczesniejszym wykupem.
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Wojt powiedzial, ze gmina pJaci 3713.802 zl plus podatek vat, ktory podlega zwrotowi.
Optata zwiazana z wczesniejszym wykupem wynosi 100.000 zi. Byia propozycja
przeksztalcenia sprzedazy zwrotaej w obligacje, ale kredyt jest bardziej oplacalny.
Radny T.Dymny gmina zaplacila czynsz dzierzawny w wysokosci: 36.000 zl za rok 2014,
351.734 zl za rok 2015 i 230.000 zl za rok 2016. Lacznie daje to kwote. 717.000 zl brutto.
Radny wyliczyl, ze oprocentowanie wyniosio 19%.
Wojt pdWiedziaJ, ze fadny Dymfty poWfafzal na Kazdej s€sji, ze spfzedaz zWfdttia jest
niekorzystna dla gminy wiec chyba dobrze, ze gmina chce zakonezyc ten temat Faktyczne
oprocentowanie tej transakcji wynosi 7,7 % . Przeprowadzono analiz? finansow^. i okazalo
si?, ze zacî gnî cie kredytu bedzie korzystniejsze i dlatego zostato to poddane-pod obrady
sesji.
Radnv T.Dymny powiedzial, ze przedstav,il wyliczenia, z ktorych. widac, ze gdyby gmina nie
weszta w sprzedaz zwrotna budzet zaoszczedziJ by 717.000 zi.
Radny J.Kinski powiedzial, ze znacza^ca cz^sc ze sprzedazy zwrotnej zostaia wydatkowana na
inwestycje w Daszynie takie jak hala, palac, gazociag. Radny nie by! zwolennikiem tej
transakcji., ale zostaia przeprowadzona i wtaki sposob wydatkowane uzyskane pieni^dze.
Radny H..Pabrowski zapytai ezy sa. protofcoty potwierdzaj^c% ze tak byto,
Dyskutowano na temat odsetek od pianowanego kredytu.
Radny T.Dymny cytowal zapisy WPF-u dotyczace splat zadluzenia w nastepnych latach.
Radny zapytal wojta kto go upowaznii do tak duzego zadluzenia gminy na kilka pokolen.
Wojt powiedziai, ze giownym tematem sesji jest zamiana sprzedazy zwrotnej budz^cej od
poczatku kadenqji wiele kontrowersji na kredyt b§dapy korzystniejszy dla budzetu gminy.
To co dotychczas zostaio zrobione w gminie zaowocuje zagospodarowaniem majajfcu tak, ze
zapewni sptate^ zadluzenia.
Zakonczono dyskusje.
Przewodniczacy poddal pod gJosowanie uchwal? Nr XXVIII/137/2016 r. w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2016-2030 i podal pod glosowanie.
Wynik giosowania:
Za 9
Przeciw 2
WstrzymujXce 3
Uchwai? przyjeto wiekszosci^ glosow.

Ad. 7
Radny J.Kinski zapytal czy rada proceduje nad pierwsz .̂ wersja zmian do budzetu czy nad
drugq. otrzyman^. przed sesja^ Radny nie zgadza sie z nowym zapisem §5 pkt3 uchwafy. Albo
bedzie wersja pierwotna, albo stawia wniosek o procedowanie nad pierwotn^. wersja^ uchwary,
bo poprawiona zostala przekazana radnym w terminie niezgodnym ze statutem.
Skarbnik powiedziala, ze zmiana §5 nie wnosi nowych zmian. Jest to tylko zapis
uszczegolawiaj^cy .Poprzednia wersja uchwary byfa nie kompletna. Okreslala limity, ale nie
bylo wpisanej kwoty. Jest to drobny zapis, ktory J^czy si^ z cak>sci% Nie wnosi niczego
nowego, ale musi si? znalezc w uchwale.
Radny J.-Kinski zapytal ezy wczesniej rnozna bylo funkcjonowae bez tego zapisu.
Sekretarz powiedzial, ze ten punkt jest zapisany w uchwale budzetowej, ale w innej kwocie.
Radnv J.Elinski zapytal jaka byla wczesniej kwota?
Skarbnik wyjasnil, ze jest wpisane w limitach upowazniaj^cych wojta do zaciagania
kredytow, kwota kredytu plus odsetki do konca splaty. Taki zapis uj?to w zmianach, ale nie
bylo w pkt. 2 powtorzonej jeszcze raz samej kwoty kredytu.
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W zwiazku z tym w drugjej wersji uchwafy przytoczono cafy paragraf5 uchwafy budzetowej,
a zmiana jest tylko w punkcie dotyczapym zaciagania pozyczek i kredytow.
Radny J.Kinski zaproponowat, aby zrnian? paragraili 5 przyjae na nastepnej sesji, ktora
b?dzie w czerwcu.
Skarbnik powiedziaia, ze bez tego zapisu pozostale tresci uchwaly nie majg. sensu,
Skarbnik przedstawila tresc uchwaty Nr XXVIII/138/2016 w sprawie zmian do budzetu
gTHifiy- fia 2016 «5k. WiekSzoSa zffilafi jest poWCdfzefiieffi tegd cd byfo ofiiaWlafig pfzy
zmianach w WPF-ie.
Radny T.Dymny zglosil wniosek o giosowanie imienne nad uchwaJa.

Obrady sesji opuscil radny J.Kinsfct. Obecnych na sali obrad 13 radnych.

Radny BLDabrowski zap)^ czy w kwestii planowanego do zaciagnî cia kredytu na
wyfcupienie sprzedazy zwrotnej gmina wybraia juz bank i czy jest opinia pozytywna RIO?
Wojt powiedziat, ze uchwala o zmianach b^dzie przesiana do RIO wraz z prosba o wydanie
opinii. Po otrzymaniu opinii zostanie przeprowadzona procedura przetargowa na wybor
banku.
Radiiy BLDabrowski stwiefdzi}, ze gmina dziate w cieiiijtio. Jezeli RIO iiie ^vyda pozytywiiej
opinii wowczas gmina nie b^dzie mogia rozpisac przetargu.
Wojt stwierdzi}, ze wczesniej RIO miaio zastrzezenia dotyczace sprzedazy zwrotnej.
Jest to o tyle dziwne, ze na etapie przygotowania do sprzedazy zwrotnej RIO nie opiniowato
negatywnie uchwal. Dopiero z chwila sfinalizowania transakcji zaczefy sie kontrole i
aegatywne opiniowanie z uwagi na sprzedaz zwrotna. W zwiazku z tym gmina podjela
dziaJania zmierzaja_ce do wykupu sprzedazy zwrotnej. W takiej sytuacji opinia powinno bye
pozytywna.
Radny H.Dabrowski by} zdania, ze lepiej poczekac za wyrokiem NSA, ktory ma rozstrzygna^c
czy sprzedaz zwrotna jest zadluzeniem, czy me jest. Wrazenie robi kwota zadluzenia w
wysokosci 18,000,000 zl.
Wojt powiedzial, ze odchodzac od sprzedazy zwrotnej z oprocentowaniem 7,7% na rzecz
kredytu z oprocentowaniem3% gmina zyskuje rocznie 150.000 zl. PozostawaJa tylko kwestia
mozliwosci budzetowych. Pani Skarbnifc po wprowadzeniu danych potwierdzila, ze sa_ takie
mozllwosci kredytowe i gmina miesci si§ we wskaznlkach.
SkarbrdkJjmiriY powiedziai, ze od 2014 roku nie obowiazuje wskaznik zadtuzenia. Nie ma
limitu zadiuzania si? jednostki. Jest limit splat liczony wedfug skomplikowanego wskaznik.
LIczony jako srednia z trzech minionych lat. Jest to \vidoczne na ostatnich stronach WPF-u.
Radny H.Dabrowskt stwierdzi}, ze wpisujap do budzetu inwestycje, ktore nie sq. realne do
realizacji zafalszowuje si? prawdziwy obraz wskaznikow.
Skarbnik Gminy powiedziala, ze wskaznild poprawia wykonanie docbodow wlasnych I
dochody majatfcowe ze sprzedazy mienia gminnego. Obciazaja^ wskazniki wydatki biezace.
Kwestia czy wydatkow majatkowych jest mniej czy wi^cej nie ma wplywu na wskazniki.
Wskaznik wylicza si§ ze sredniej trzech ostatnich lat. Wskazniki ulegly poprawia poniewaz
wzrosly ogotem dochody gminy mi§dzy innymi dzleii otrzymywanym dotacjom.
Sytuacja we wskaznikach si? poprawila. Program Bestia sam wylicza wskazniki Jezeli sa_
dobfe wyskakuje TAK.
Wojt powiedziai:, ze realizuja^c budzet w przyszlosci gmina ma potencjat w dochodach
majatkowych z Inwesrycji, ktorym konczy si? okres gwarancji obj?tej projektem i bedzie
mozna je spieni?zyc.
Zakonczono dyskusj?



Przewodniczacy poddal pod glosowanie wrdosek radnego T.Dymnego o glosowanie imienne.
Wynifc glosowania:
Za 5
Przeciw 7
Wniosek nie zostal przyjety

Pigewodfiiczacv POddal pod gfosoWanie ticnWal<i Nf XXVIII/1348/2016 W sprawie 2fniaii do
budzetu gminy na 2016 rok .
Wynik glosowania:
Za 8
Przeciw 2
Wstrzyrnujapy 3
Uchwat§ przyjeto wi?kszoscia_ giosow.

Przewodniczacy ogtosit 15 minutowa przerw? w obradach.
Wznowiono obrady sesjl. Obecnych 11 radnych. Nieobecrd radni: KMski Kaczmarek,
Lukasz§wski,j Bawej,

Ad. 8
Sekretarz poinfoimowai:, ze wplynai do gminy wniosek Pani J.Michalak z Ogrodzonej o
zmian? ftmkcji dzialki na ktorej syn chce wybudowac dom. Obecnie jest funkcja zalesienia,
ktora uniemozliwia tizyskanie pozwolenia na budowe.. Wniosek jest o zmian^ irmkcji do
zalesienia na funkcje rolne. Plan dopuszcza zabudow^ zagrody(dom mieszkalny i budynek
gospodarczy na ftmkcji rola
Nie byto pytan.
Zakonczono dyskusj?
Przewodniczacy poddai pod gfosowanie uchwaf§ Nr XXVHI/139/2016 w sprawie
przystapienia do sporzq.dzenla miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dzialki
nr ewid. 160 w obrebie Ogrodzona.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
WstfzytQUj^Ce 0
Uchwal? prz}j§to jednogtosnie.

Ad.9
Przewodniczacy zapyta! czy radni maj^ pytania do otrzymanej Oceny zasobow pomocy
spofecznej?
Nie zgioszono pytan.
Przev/odniczacy poddal pod gtosowanie uchwal§ Nr XXVTH/140/2016 w sprawie przyj^cia
Oceny Zasobow Pomocy Spolecznej za 2015 rok.
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0
Uchwal? przyjejx) jednoglosnie.
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Ad.10
Sekretarz powiedzial, ze zmiana Planu Rozwoju Lokalnego wynika z wprowadzenia nowego
zadania ,,Turysryka i ochrona dziedzictwa ..... " miedzy inriymi zagospodarowanie na
bibliotek? budynku po bylej gminie w Mazewie.
Radny H.Dabrowski zaproponowal, aby w tym budynku poza biblioteka, utworzyc muzeum
grainy Daszyna.
Wojt poparJ propozycj? radnego.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXVIII/141/2016 w sprawie zmiany
tresci zalajcznika do uchwaiy nr XXVII/129/2016 Rady Gminy w Daszynie z dnia
27 kwietnia 2016 roku w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Daszyna
nalata 2016-2021,
Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymuja_ce 0
Uchwal? przyjeto jednoglosnie.

Wojt udzielii odpowiedzi na pytania zgtoszone wpunkcie 3
1/Budynek jest ujety w projekcie termomodeniizacji lokali mieszkalnych. Warunki w jakich
ten mezczyzna zyje wymkaj^z jego sposobu zycia i braku dbatosci o lokaL B^dzie to
sprawdzone.
2/Sprawa podkopania dzialki gminnej przez ROMEX zostaia przedstawiona wiascicielowi
3Hnny. Humaczyl sie, ze nastapflo obsuniecie sciany. Naruszone jest okolo 1 metra dziaiki
gminnej. Byla kontrola nadzoru gomiczego, ale nie ma jeszcze wynikow z kontroli, Wojt
uzgodnila z paiiem Kaminskiiil, ze wplaci do gniiiLy 10.000 zl za korzystaiiie z przejazdu
przez gminna dzialk? . Pozostaje jeszcze kwestia kaucji za zniszczenie drogi gminnej
Slawoszew-Walew. Zadeklarowa! uzupetoienie ubytkow. Problem w tym, ze maj od
starostwa wskazanie do przejazdu t .̂ drog% Prowadzone s% nadal rozmowy .
3/ Opinia RIO o deficycie b^dzie umieszczenda na stronie BIP-u.
4/Zlecono radcy opracowanie opinii w sprawie podatku od zwirowni. Jezeli chodzi o kwestie
pobrania wynagrodzenia wojta po 25 czerwca 2014 r. to zostaio w tej sprawie umorzone
post^powanie prokurarury. Jest obszerny material z postepowania, z ktorym mozna si^
zapoznac.
SAVykaszanie rowow rozpocznie si? po zakonczeniu uzupelniania ubytkow w asfalcie.
6/Nie ma jeszcze rachunku od Firmy GODLEiS za ekspertyz? akumulatorow przy larnpach
fotowoltaicznych.

Ad,12
Sekretarz powiedzial, ze na ostatniej sesji byla sprawa wypowiedzi radnego BLDajbrowskiego
Radn}' mial sie przygotowac do dysfcusji w tej sprawie na dzisiejsza^ sesj^, Mia! pokazac
notatk§ pani Marciniak, z tresci ktorej wynika, ze nie miaJa wiedzy, ze takie koncesje byly i
otrzymala od wojta polecenie nie udostepniania zadnych informacji. Czy radny posiada tak%
notatk?.
Radrty H.Pabrowski rozdal radnyrn fragment protofcolu z kontroli RIO i odczyta!.
Radny poprosil o udostepnienie zalajcznikow do protokolu z kontroli.
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Sekretarz ponownie poprosii radnego o wskazanie notatki, na ktora. si? powofywal w swej
wypowiedzi. W preytoczonym fragmencie protokohi RIO tego nie ma
Radny HLDabrowski ponownie przytoczyl fragment protokoiu RIO.
Sekretarz po raz kolejny poprosii o wskazanie notatki pani Marciniak, na ktor^. radny
Da>rowski powolywat si? w protokole Komisji Rewizyjnej i swojej wypowiedzi na sesji w
dniu 8 marca br.
Radftv H.DabfoWgk1 powiedzial, ze Wlasnie chce dotrzed do fyeli notaf ek i doplero b?dzfe
mozna rozmawiac na ten temat.
Sekretarz powiedzial, ze przeciez radny cytowai i poworywal si? na ta notatk? wi?c gdzie jest
ta notatka.
Radny H.Dabrowski stwierdzit, ze mogl si? przejezyczyc. Jest problem z przepisami obiegu
dokumentow w gminie. Na przykiad wpfywaja, dokumenty dotyczajce koncesji i kto je
otrzymuje,
Wojt powiedzial, ze otrzymuje Pan Cywinski. Dlaczego Pani Marciniak ma si? wypowiadac
w sprawie koncesji.
Wojt powiedzial, ze jezeli radny Dabrowski nie wycofa si? ze swoich slow to b?dzie to
uznane jako porno wienie, Sprawa kwalifikuje si? do sajdu, ale wojt chce zalatwi to na forum,
rady bez wycia^ania poza urza_d takich spraw.
Wojt powiedzial, ze radny wycinek notatki przytoczyl w protokole Komisji Rewizyjnej.
Przytaczajqe tylko fragment notatki zmienil zupelnie jej sens, a protokol jest dokumentem
pozostaja_cym w aktach i nie powinien zawierac nie prawdziwych danych. W protokole
pokontrolnym RIO tez nie wszystko bylo zgodne z prawd% Nie bylo i nie ma w urz?dzie
utajniania dokumentow lub zakazu przekazywania o ile jest mowa o dokumentach jawnych
nie obj?tych klauzula tajnosci.
Radny HLDabrowski stwierdzil, ze wiasnie chce to wyjasnic .
Sekretarz powiedzial, ze oczekuje konkretnego wyjasnienia wypowiedzi radnego
Da_browskiego na sesji z dnia 8 marca 2016 r. oraz tresci protokom Nr 3/2015 Komisji
rewizyjnej. Sekretarz przytoczyl fragment tego protokoiu odnoszajcy si? do rzekomej notatki
pani Marciniak.
Wojt powiedzial, ze Pani Marciniak zostala zapoznana z protokofem komisji Rewizyjnej i z z
wypowiedzi^. radnego Dqbrowskiego na sesji. Byla zasfcoczona manipulacj? jej osoba, i
przeksztalceniem tresci notatki jaka_ sporza_dzila wtrakcie kontroli RIO. Zaprzeczyla, aby ktos
zabf ania! ud6st?pniariia dokuinentow. Sporz^dzila w tej sprawie notatk? sfazbowa.
Sekretarz odczytal notatk? Pani Marciniak sporzadzonq. w kwietniu 2016 r. Nast?pnie
odczytal w calosci notatk? z 22 sierpnia 2013 r. sporzajdzona przez Pania. Marciniak.
Notatka stanowi zala_cznikiem do protokoiu z RIO.
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze Pani Marcim'ak brak naliczania podatku od zwirowni
trumaczyla brakiem koncesji, ktore znajdowary si? w urz?dzie na innym stanowisku.
Sekretarz stwierdzii, ze obecnie trwa dyskusja w sprawie tresci notatki sluzbowej, do ktorej
odnosil si? w swoich wypowiedziach radny i poprzez zastosowanie tylko jej fragmentu
wprowadzii uczestnikow sesji w bl?dne wyobrazenie calej sytuacji. Zastosowana manipulacji
przedstawia falszywe zarzuty wobec wojta. Nie ma zgody na tresc wypowiedzi radnego
Dabrowskiego zawartej w protokole z 8 marea 2016, Zwlaszcza,. ze radny nie potrafi
udowodnic, ze istnieje notatka o tresci jaka^ przytoczyl.
Przewodnicza_cy zaproponowal., aby wyjasnienia kwestii wypo\viedzi zawartych w protokole
z 8 marca 2016 r. radny tLDabrowskim i wojt dokonali wspolnie i jak b?dzie ustalone
stanowisko w tej sprawie przedstawili radzie .
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Przyjeto protokol Nr XXVlIi/2016 z dnia 27 Icwietnfa 2016 r.

Ad.13
Przewodniczacy zapoznal radnych z pismem Kancelarii Radcy Prawnego dziaiaja_cego w
Imleniu Pana Stanislawa Szadkowskiego.
Radiiy" RDSbfOWsM stwiefdzfl, ze gffiina W znaCziiym sfOpiiiU fiie jest Wiasciclelefil dzialek,
na ktoiych posadowione sq. drogi. Z dokumentow posiadanych przez Pana Szadkowskiego
drogajestnajego dziatce.
Wojt poinfonnowai, ze wynajal lokal po Panu Zdziarskim na dziaialnosc gospodarcz%
Zapytano dlaczego nie przeznaczono tych pomieszczen na biura dla urz?du.
Wojt powiedziai, ze czesc bmr zostanie przeniesiona do paiacu.
Radni dyskutowali na temat zadiuzenia Pana Moruzgaiy oraz ROLDaszu.
Soltys A.Olesinski zapytai o znak ograniczenia pr^dkosci.
Sekretarz powiedziat, ze czeka na zatwierdzenie przez kierownika ruchu.

Ad,.14»
W zwaajzku z wyczerpaniem porz^dku obrad Przewodnicz^cy zamknai XXVIII sesj§ rady
Gminy w Daszynie.

Protokolowala:
D.Kazmierczak

PRZEWi


